
                                                                    Protokół z XLII sesji
          Rady Miejskiej w Rynie 

                                                                     z  24 lutego 2010 roku                                           

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn w godz.15,00 do 16,15.

W obradach uczestniczyli:
Radni Rady Miejskiej
Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński
Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska
Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska
Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych         
Mieszkańcy Miasta i Gminy

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
4.  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  okresie  
    między  sesjami.
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami.
6.  Informacja o nowych aktach prawnych.
7. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.
8. Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje.
9. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego.                                                              
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na rok 2010 .                        
11.Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i   Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
     oraz Narkomanii  za 2009 rok.                                                                                            
12.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach
     awansu zawodowego za 2009 rok.                                                                                     
13. Sprawy różne.
14. Zamknięcie posiedzenia.
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Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia obrad XLII sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Guz. 
Przewodniczący,  na  podstawie  listy  obecności,  stwierdził  prawomocność  obrad.  W  trakcie 
stwierdzenia prawomocności w sesji uczestniczyło 14 radnych.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Ad.2 Przyjęcie porządku obrad.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie porządku o : pkt 9 a: „ Podjęcie uchwały 
w sprawie ustalenia zasad współpracy w przedmiocie renowacji istniejących murów oporowych, 
schodów i wymiany barierek w ramach przebudowy ciągu komunikacyjnego „Plac Wolności”  w Rynie”.

Przewodniczący  Rady  Poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad  wraz  z  zaproponowanym  powyżej 
wnioskiem.
W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie przyjęła porządek obrad z powyższą  zmianą.

Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Uwag do protokółu nie zgłoszono.
Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie, w obecności 14 radnych.

Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  
           w  okresie   między  sesjami.

Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – przedstawił odpowiedź Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad na wniosek o wybudowanie chodnika na ulicy Partyzantów w Rynie ( na odcinku drogi w 
kierunku Mrągowa) – pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu.

Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
         sesjami.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że:

1/ odbyło się spotkanie z sołtysami poświęcone budżetowi gminy na 2010 rok, funduszowi sołeckiemu,
oraz  możliwościom  pozyskiwania  środków  w  ramach  konkursów  finansowanych  przez  urząd 
marszałkowski; na spotkaniu ustalono, że tegoroczne dożynki odbędą się w Sterławkach Wielkich
2/ odbyło się spotkanie z marszałkiem w sprawie drożenia do planu  inwestycyjnego obręb Ławek 
3/ odbyła się rada budowy obiektu szkolnego
4/ odbyło się posiedzenie rady nadzorczej PGKiM poświęcone ocenie wykonania budżetu za 2009 rok 
oraz planowi finansowemu na 2010r.
5/ odbyło się posiedzenie powiatowej rady zatrudnienia, na którym podsumowano pracę za rok ubiegły 
oraz przedstawiono zamierzenia na 2010 r.
6/ urząd marszałkowski przeprowadził kontrolę w zakresie dofinansowania modernizacji oświetlenia, 
nie stwierdzono uwag
7/ na konto gminy wpłynęły środki na inwestycje wodno-kanalizacyjną
8/ odbyły się finały halowej piłki nożnej zorganizowane przez Stowarzyszenie Sportowo-Rekreacyjne 
9/ jedna z grup tanecznych z RCK , w mistrzostwach tańca nowoczesnego zdobyła puchar Burmistrza
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10/ w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie komisji ds. rozwiązywania problemów alkoholowych, 
na którym zapoznano się ze sprawozdaniem z wykorzystania dotacji  przyznanych w formie konkursu;

Ad.6  Informacja o nowych aktach prawnych.

Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – poinformowała, że w Dzienniku Ustaw z 2010r. Nr 21  poz.106 
ukazało  się  rozporządzenie  ministra  finansów  w  sprawie  trybu  zwrotu  części  wydatków  gmin 
wykonanych w ramach funduszu sołeckiego.

Ad.7 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych – nie zgłoszono.
Ad.8 Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje    (nie zgłoszono).

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego.                                                              

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan  S.  Dąbrowski   -  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
                 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie sołeckiego. 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  przez  Radę  jednogłośnie  (  w  
obecności 14 radnych).
Uchwała Nr XLII/367/10 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu.

Ad.9 a/ Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad współpracy w przedmiocie renowacji  
          istniejących murów oporowych, schodów i wymiany barierek w ramach przebudowy  
          ciągu komunikacyjnego     „Plac Wolności”  w Rynie”.

Projekt  uchwały  przedstawił  Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG.  Wyjaśnił,  że  chodzi  o  zawarcie 
porozumienia  z  Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  na  podstawie,  którego  gmina 
wykonałaby  dokumentację  budowlaną   na  renowację   istniejących  murów oporowych,  schodów i 
wymiany barierek w ramach przebudowy ciągu komunikacyjnego     „Plac Wolności”  w Rynie”  oraz 
pokryłaby koszt związany z renowacją schodów znajdujących się na działce gminnej,  obok posesji 
Pana Mila.
 Natomiast,  Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, po otrzymaniu dokumentacji technicznej 
zobowiązuje się do czynienia starań w celu pozyskania w całości środków finansowych na realizację 
inwestycji, przeprowadzenia procedury przetargowej w trybie przetargu nieograniczonego na 
wyłonienie wykonawcy robót dla całego zadania oraz po uzyskaniu środków finansowych, do 
prowadzenia i nadzorowania inwestycji.

Pan  S.  Dąbrowski   -  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
                 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad współpracy 
w przedmiocie  renowacji   istniejących  murów oporowych,  schodów i  wymiany barierek w ramach  
przebudowy  ciągu komunikacyjnego     „Plac Wolności”  w Rynie”.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  przez  Radę  jednogłośnie  (  w  
obecności 14 radnych).
Uchwała Nr XLII/368/10 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu.
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Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na rok 2010 .                        

Projekt uchwały przedstawiła Pani I. Olszewska. Dodała, że w projekcie są również ujęte środki w 
kwocie  6 100 zł  na wykonanie  dokumentacji  w ramach przyjętego  przez Radę Miejską ,  w dniu 
dzisiejszym, projektu porozumienia z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad.

Pan  S.  Dąbrowski   -  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie   zmiany budżetu 
Miasta i Gminy na rok 2010 .                        

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę większością głosów.
Za – podjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych; przeciw – nie było; 2 radnych – wstrzymało się  
od głosu.
Uchwała Nr XLII/369/10 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu.              

Ad.11 Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów    
           Alkoholowych oraz Narkomanii  za 2009 rok – załącznik nr 7 i 8 do niniejszego protokółu. 

Pani  A.  Szymanek  –  Przewodnicząca  Komisji   Bezpieczeństwa  Publicznego,  Spraw Socjalnych  i 
Zdrowia poinformowała, że komisja zapoznała się ze sprawozdaniami i nie wniosła uwag.

Rada Miejska jednogłośnie , w obecności 14 radnych, przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii w 2009 roku.

Rada Miejska jednogłośnie , w obecności 14 radnych, przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu 
Profilaktyki i   Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych  za 2009 rok.

Ad.12 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  
           stopniach awansu zawodowego za 2009 rok-  załącznik nr 9. 

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  stwierdził,  że  stosownie  do  ustawy  Karta  Nauczyciela  zostały 
wyliczone   wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych  stopniach  awansu 
zawodowego.  Dodał,  że   ustawa zakłada,  że  jeżeli  w danej  grupie  awansu  jeden  nauczyciel  nie 
uzyska  średniej,  to  wynagrodzenie  uzupełnia  się  również  dla  tych,  którzy  średnią  wynagrodzeń 
uzyskali. Jest to powodem niepokoju samorządów, ale także środowisk nauczycielskich. W przypadku 
gminy  Ryn  kwota  wynikająca  z  konieczności  uzupełnienia  wynagrodzeń  wynosi  37  461  zł   plus 
pochodne. Średnie wynagrodzenie zastosowano  po to, aby zagwarantować nauczycielom odpowiedni 
poziom wynagrodzeń.  Burmistrz zaznaczył,  że liczna dzieci  w szkołach spadła o 10% i nie da się 
pogodzić  radykalnego  spadku  uczniów  z  utrzymaniem  wszystkich  etatów.  Stwierdził,  że 
wynagrodzenia nauczycieli w naszej gminie nie należą do najniższych.
Podkreślił, że  Burmistrza, Radę Miejską oraz Dyrektorów obowiązuje ustawa o systemie oświaty, ale 
również ustawa o finansach publicznych.

Rada  Miejska  większością  głosów  przyjęła  sz  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na 
poszczególnych stopniach zawodowego za 2009 rok.
( Za przyjęciem opowiedziało się – 12 radych; przeciw – nie było; 2 radnych wstrzymało się od głosu.)
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Ad.13 Sprawy różne.

Pani E. Rajcow – przedstawiciel związków zawodowych nauczycieli – przypominała, że na jednym z 
ubiegłorocznych spotkań ze związkami w sprawie płac nauczycieli, związki przestrzegały przed tym, 
że  nie wszyscy nauczyciele osiągną średnie wynagrodzenia w poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego.  Podkreśliła,  że nauczyciele  cieszą się z otrzymanych wyrównań.  Jednak nie jest  to 
sytuacja  komfortowa  i  dla  nauczycieli,  i  dla  samorządu.  Dlatego  należałoby  zmienić  regulamin 
wynagradzania, aby w przyszłości uniknąć  takich sytuacji.
Pani E. Rajcow zaapelowała, aby w regulaminie wprowadzić zmiany, które umożliwią nauczycielom 
zarobienie tych pieniędzy poprzez prowadzenie kół zainteresowań, czy innych zajęć dodatkowych.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG poinformował, że:
1/ Pani Burmistrz Giżycka proponuje okolicznym samorządom  współudział w organizacji konkursu 
orkiestr reprezentacyjnych Wojska Polskiego, który miałby się odbyć w Giżycku; Giżycko proponuje , 
aby samorządy zapewniły dla każdej z orkiestr, składającej się z ok.80 osób, noclegi oraz wyżywienie, 
w zamian za  występ orkiestry w danej gminie.
2/ Pani Burmistrz proponuje, aby gminy ( za kwotę 22 000 zł netto ) zdecydowały się na dwuminutową 
wzmiankę o pogodzie na terenie danej gminy w stacjach telewizyjnych TVN24, TVN Meteo.
Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  podkreślił,  że  gminę  nie  stać  na  skorzystanie  z  powyższych 
propozycji.  Dodał,  że  gmina  organizuje  swoje  „  Dni  Rynu”,  a  dodatkowo  26  marca  br.  będzie 
obchodziła 10- tą rocznicę podpisania porozumienia o współpracy z miastem litewskim Jurbarkas.

Pan S. Dąbrowski oznajmił, że cieszy się z tego, że Giżycko chce obchodzić 65-lecie przynależności 
do Polski.  Dodał,  że  będzie  cieszył  się  jeszcze  bardziej,  gdy Gmina Ryn,  te  uroczystości  będzie 
obchodzić u siebie.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  -  odnosząc  się  do  wypowiedzi   przedstawiciela  związków 
zawodowych , stwierdził, że jest to trudny temat. Podkreślił, że trzeba zrobić wszystko, aby to odbyło 
się jak najmniej boleśnie. Przypomniał, że na dzień dzisiejszy 3-4 nauczycieli przebywa na urlopach 
zdrowotnych, za   trzy lata w gimnazjum będzie tylko 6 oddziałów. Obecnie rodzi się więcej dzieci i 
trzeba będzie zastanowić się nad zwiększeniem liczby oddziałów w przedszkolu.

Ad.14 Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLII sesję Rady Miejskiej 
w Rynie.
 

Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej

Bożena Dybała
                                                                                                         Jarosław Guz
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